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 Godkjenning av saksliste og innkalling 
 
 
Vedtak: ingen merknader 
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REFERATSAKER: 
 

23. Jaktcamp I Torbudalen- 2020 

24. Godkjenning av skutertrasse i Geitodalen 

25. Møteprotokoller fra Dovrefjell nasjonalparkstyre 

26. Møteprotokoller villreinnemda  

 

Vedtak: referatsakene tas til orientering 
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Oppsummering villreinjakta 2020. 
 
Fellingsresultat 2020. 
Sakspapirer: Oppsyns og fellingsrapport.  

 
Sekretærens kommentar: 
 
Alle opplysningen og figurene ligger i oppsyns og fellingsrapporten, vi tar en diskusjon i rundt 
årets fellingsresultat i møtet.  
 
Alle dataene vil bli presentert under styremøte.  
 

Sekretærens forslag til vedtak 
 
Reinsjakta 2020 tas til orientering: 
Sunndal fjellstyre er godt fornøyd med at fellingsprosenten i fjellstyre er på høyde med de 
private rettighetshaverne i Sunndal.  
Sunndal fjellstyre vil fortsatt jobbe for gode overgangsavtaler i Snøhetta og en forutsigbar 
forvaltning over flere år.  
 
Sunndal fjellstyre vil også jobber for bedre overgangsavtaler på vestområdet, som kan være 
med på å øke fellingsresultatet på Snøhetta vest, da det er forvaltningsmessige utfordringer 
på vestområdet.  
 
Sunndal fjellstyre ønsker også en bedre kjønns og alder sammensetting i begge bestandene 
og ønsker bukkeandelen opp i begge områdene.  
 
Sunndal fjellstyre tror at bedre fordeling i kjønnssammensetningen i stammen vil føre til økt 
bruk av fjellområdene i Sunndal, og ønsker at storbukkeandelen økes til over 22% av 
stammen.  
Sunndal fjellstyre vil fortsatt være med å styre etter bestandsplanen som er gyldig til 2023.  
 
Vedtak: enstemmig som innstillingen  
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UTLEIEPRISER FOR HYTTER OG BÅTER 2020 
 
Sekretærens kommentarer 
 
Priser for hytter og båter pr: 2020 
 
Karistu kr. 250,- pr. døgn inkl. mva 
Håkkodalshytta kr. 400,- pr. døgn inkl. mva 
Storvassbua kr. 400,- pr. døgn inkl. mva 
Torbudalshytta kr. 700,- pr. døgn inkl. mva 
  Kr. 3500,- pr. uke inkl. mva 
 
Båtutleie: kr. 50,- pr døgn.  
 
Prisene ble justert opp i sak 02/2017, og i 2019 etter å ha vært uforandret i mange år.  
Sunndal fjellstyre leier ut hyttene sine hos inatur, og etter at hyttene ble gjort tilgjengelig der 
har antall utleiedøgn økt betraktelig.  
 
For 2020 var det følgende utleiedøgn (antall beleggs døgn) i de forskjellige hyttene. (Tallene 
er hentet fra Inatur.) 
 

Hytte Antall 

døgn 

Brutto 

2020 

Antall 

døgn 

2019 

Brutto 

2019 

Antall 

døgn 

2018 

Brutto 

2018 

Antall 

døgn 

2017 

Antall 

døgn 

2016 

Antall 

døgn 

2015 

Karistu 41 10250,- 37 9250,- 34 8500,- 57 33 33 

Håkodalshytta 70 27700,- 66 25150,- 81 28350,- 76 62 62 

Storvassbua 44 17600,- 46 17550,- 59 20650,- 54 59 59 

Torbudalshytta 76 53200,- 67  45800,- 96 57600,- 93 87 84 

 
 
Summene bak, gir en liten pekepinn på hva fjellstyre hadde inn på de forskjellige hyttene, 
men enkelte har leid hyttene før nyttår og blir ikke med i statistikken.  
 
Sammenligner vi utleieprisen av våre hytter, ligger vi litt billigere enn Lesja og Dovre 
fjellstyre, som stort sett har en pris på 450,-600,- pr døgn. Og Oppdal bygdeallmenning har 
en pris på 500,- på Jervbua i Åmotsdalen. Nesset fjellstyre har en pris på 500,- på 
Kaffihaugen i Stordalen og 1000,- på den største avdelingen ved hytta ved Aursjøen. 
 
Når det gjelder utleie av båter er det i løpet av 2020 blitt gjort tilgjengelig gjennom inatur.no 
med nøkkelboks på naustene 
I 2019 leide vi ut båter for 1300,- kr. Fjellstyre leide da ut båter i større skala enn tidligere.  
For 2020 leide vi ut båter for 500,-  
De båtene vi leier ut sammen med hyttene åpner vi ikke for utleie utenom hytteutleie, dette  
 
gjelder da:  



 Storvassbua båt ved Storvatnet, (jeg foreslår å åpne båten i Langtjønna for å prøve å få 
økt fiskeuttak der.) 

 Båten i naustet ved Torbudalshytta 

 Båten ved nedre Håkodalsvatnet 
 
 
Sekretærens forslag til vedtak. 
 
Pris for leie av Karistu økes til 300,- kr pr natt.  
Prisen på Håkkodalshytta og Storvassbua, økes til 450,- kr pr natt.  
Prisen på Torbudalshytta holdes på 700,- kr pr natt.  
(Leie en hel uke settes da til 3500,-) 
 
Prisen for å leie båt i Reinsvatnet og Langvatnet holdes på 50,- Igjennom inatur  
 
Vedtak: enstemmig som innstillingen   
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Priser på reinsjaktkort 
 
Sekretærens kommentarer 
 
Reinskort 
 
Prisene ble oppjustert i 2015, da med kr. 200,- pr. kategori. Det ble også foretatt noen 
korrigeringer i prisen i 2018 og 2019. Prisene for 2020 var følgende:  
 

 Innenbygds Utenbygds 

Fritt dyr 3750,- 6000,- 

Kløftbukk 2750,- 5000,- 

Simle/ungdyr 1950,- 3400,- 

Kalv 850,-  1500,- 

 
 
Dette er summen inkludert forvaltningsavgiften på rein som er 308,- kr på voksen og 180,- 
på kalv. 
 
Antall kort 
 
Sunndal fjellstyre har hatt denne kortfordelingen de siste årene 

År Antall kort 2020 Antall kort 2019 Antall kort 2018 Antall kort 2017 Antall kort 2016 

 Øst Vest Øst Vest Øst Vest Øst Vest Øst Vest 

Fritt dyr 16 2 16 4 15 4 16 2 35 2 

Kløftbukk 24 4 40 5 38 5 40 3 35 2 

Simle  73 12 51 8 49 
 

8 51 4 52 4 

Kalv 85 12 51 8 49 8 51 3 52 3 

Sum 198 30 158 25 151 25 158 12 174 11 

Til sammen   228 183 176 170 185 

 
Det forventes noe av det samme i kvote for 2020, da uttaket på øst antagelige holder 
bestanden på samme nivå. Forhåpentlig vis øker ikke kvotene for mye på vest, men 
overgangsavtalene på vest blir bedre. Dette er det da minimustellingene som vil være med 
på å bestemme, og blir endelig bestemt på årsmøte til Snøhetta villreinområde. Mens det er 
villreinnemda som vedtar kvotene til syvende og sist.  
 
Sunndal fjellstyre hadde i 2020, 228 kort. 
Det ble tilslutt 30 kort på vest som gikk til innenbygdsboende, hvorav det ble 18 jegere. På 
øst ble det da 198 kort, hvorav 92 innenbygdsjegere og 33 utenbygdsjegere.  
 
Antall jegere ble da fordelt slik: 

 18 forskjellige jegere på vest 



 33 forskjellige utenbygdsjegere på øst 

 92 forskjellige innenbygdsjegere hvor da 12 av disse hadde 3 årskontrakt.  

 Det ble da til sammen 143 forskjellige jegere med reinskort utstedt fra Sunndal 
statsallmenning.  

 
Søknadstall 
 
Det var 139 innenbygdssøkere, hvor 80 fikk kort ved trekking og 12 hadde 3 årsavtale. Tallet 
som søkte utenbygdskort via inatur var 973 stk og 33 fikk tildelt kort.  
Alle innenbygdssøkere som søkte alle kategorier dyr på øst, fikk tilbud om kort. Vi måtte 
faktisk ta omtrekking på 3 kort, som gikk til utenbygdsboende.   
 
Kvoter 
Kvotene for Snøhetta øst blir antagelig de samme som i 2020. Dette blir bedre kjent når 
minimumstellingen er gjennomført. 
Kvotene for Snøhetta vest kan bli litt økende fra 2020, pga av litt lav avskyting. 
Avskytingsprofilen regner vi med blir lik den som i 2020, om det ikke blir tildelt større 
prosentandel kalv  
 
Endelig kvote settes av årsmøte i villreinutvalget, og vedtas av villreinnemda.  
 
Prisforskjeller rundt Snøhetta 
 
For å sammenligne prisene med de øvrige fjellstyrene i rundt Snøhetta samt Oppdal 
bygdeallmenning, lå vi i 2018 ca. på samme innenbygdspris som Lesja, men noe billigere 
utenbygdspris. Dovre og Oppdal bygdeallmenning ligger jevnt over høyere i pris enn oss. Det 
er gjort noen små forandringer på prisene hos de andre også i 2020, men vi ligger ikke i øvre 
prissjikte. 
 
 
Det virker som det fortsatt er stor etterspørsel etter Sunndal fjellstyre sine reinsjaktkort, på 
tross av sitt utilgjengelige og krevende terreng. Det virker også som at rekruteringen til jakta 
er økende blant yngre jegere, og etterspørselen har bare økt.  
 
I forskrift om jakt, felling, fangst og fiske i statsallmenning er det i § 13 prisrammer bestemt 
hvor høy pris fjellstyre kan sette for villreinkort. Utenbygdsprisen kan ikke overstige det 
dobbelte av innenbygdsprisen, og nedenfor er hvor mye man kan ta for hver enkelt kategori.   
 
Det er nå for 2020 blitt avklart fra Miljødirektoratet at forvaltningsavgiften ikke er en del av 
prisrammen. Forvaltningsavgiften på rein som er 308,- kr på voksen og 180,- på kalv. 
 
Sekretæren foreslår en liten økning i prisen for innenbygdsboende for å utjevne forskjellen 
litt, men fjellstyre vil fortsatt være en av de billigste i rundt Snøhetta for sine 
innenbygdsjegere. Forslaget til økningen på innenbygds og ikke på utenbygds kommer fordi, 
at vi ligger høyt i pris på utenbygdsjegerne, og at prisforskjellen mellom utenbygds og 
innenbygds er relativt stor.   
Fellingsavgiften øker også noen kroner hvert år, samt at utgiftene til oppsyn og andre 



fjellstyrerelaterte utgifter også økes. Vi er fortsatt billigere enn Eresfjord og vistdalfjellstyre 
sine priser for 2021.  
Skal vi sammenligne oss med Lesja er vi marginalt dyrere, men der er alle innenbygdsboende 
garantert kort, samt at de har over 50% av kortsalget til utenbygds, så de har mye bedre 
inntekter på reinsjakta enn det Sunndal fjellstyre har.   
Dovre fjellstyre ligger helt oppunder prisforskriften på alle kort til utenbygdsboende.  
Oppdal bygdeallmenning er ikke styrt av prisforskriften, og ligger jevnt over dyrere i pris.  
 
Prisforskriften: 
 

Villreinjakt  

Fritt dyr Kr. 6500,- 

Liten bukk inntil 55 kg Kr. 5100,- 

Simle/ungdyr Kr. 3400,- 

Kalv  Kr. 1600,- 

 
Det kommer ny prisforskrift som er gjeldende fra 2021, det blir da også en ny sak om 
prissetting.  
 
Sekretærens forslag til vedtak: 
 
Prisen på villreinjakt for 2021, økes litt for innenbygdsboende men holdes uforandret for 
utenbygdsboende. 
 

 Innenbygds Utenbygds 

Fritt dyr 4000 (2020- 3750,-) 6000,- 

Kløftbukk 3000 (2020 -2750,-) 5000,- 

Simle/ungdyr 2200 (2020 - 1950,-) 3400,- 

Kalv 1000 (2020- 850,- ) 1500,- 

 
 
 

 Andel fellingstillatelser til utenbygdsjegere holdes på 20% på øst. 

 Det blir ikke gidd fellingstillatelser til utenbygds på vest 

 Sunndal fjellstyre tildeler simle/ungdyr og kalv samlet, så langt det er mulig. 
 
Vedtak: enstemmig som innstillingen 
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Fiskekortpriser 2021 
 
Sekretærens kommentar 
 
Fiskekort: 
Prisene og korttyper ble justert sist i 2018.  
 
Det er ikke noe som til sier at vi skal forandre fiskekortprisene for 2021  
 
Sekretærens forslag til vedtak 
 
Fiskekortprisene er slik at vi er relativt likt med de i rundt oss og de vi kan sammenligne oss 
med. 
 

Priser 2021 Sunndal statsallmenning Familiekort. 

 Krokredskap + Garn Krokredskap+ Garn 

1.døgn Kr. 100,- Kr. 150,- 

3.døgn Kr. 200,- Kr. 300,- 

1.uke Kr. 300,- Kr. 450,- 

Sesong Kr. 450,- Kr. 600,- 

 
Det kommer sak om fiskeregler på første styremøte over nyttår.  
 
Vedtak: enstemmig som innstillingen 
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Prissetting småviltjakt 2021 
 
Det forslås ingen endringer i prisene for småviltjakta på Sunndal statsallmenning for 
sesongen 2021.  
 
 
Sekretærens forslag til vedtak: 
 

 Prisene på fjellrypejakt uten hund settes til:  
 

Priser 2020 Innenbygds Utenbygds 

1 døgn 150,- 200,- 

3 døgn 300,- 400,- 

Uke 350,- 450.- 

Sesong 500,- 650.- 

 

 Priser harejakt med hund 
 

Priser 2020 Innebygds/ utenbygds 

Dagskort etter  XX dato 250,- 

4 dagerskort mandag-
torsdag 

600,- 

3 dagerskort- fredag- 
søndag 

600,- 

 
 

 Priser jakt på lirype med hund.  
 

Priser 2020 Søknadsbasert 

Jakta er delt i forskjellig perioder 1000,- 

Dagskortsalg etter søknadsperioder 250,- 

 

 Prisen på smårovviltkort 
Prisen på smårovviltkort via inatur holdes uforandret. 1,- + 20 kr i gebyr som inatur tar.  
 
Bag-limit og totalkvote i de nye områdene settes på møte i august.  
Skuddpremien på smårrovvilt holdes også uforandret. 
 
 
Vedtak: enstemmig som innstillingen   
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Prissetting storviltjakta 2021 
 

Saksopplysninger 

Hjort og elgjakta: 

Det ble innført en ny ordning og betalingsordning for Storviltjakta i Torbudalen fra høsten 

2020. Denne ordningen ble vedtatt, og tildelingen av jakta ble gjort for 2 år. Det vil si at de 

samme jegerne har hjortejakta i Torbudalen frem til og med den 24.9 også i 2021.  

Det blir også i 2021, da gjennomført dagskortsalg på elg, og resterende hjortekvote fra og 

med den 25.9, slik som vedtatt tidligere.  

Rådyr:  

Det ble også i 2020 innført ny ordning med rådyrjakta hvor det ble ordnet med dagskortsalg. 

Fellinger 2020  

For høsten 2020 ble det kun skutt 1. hjortebukk i Torbudalen.  

Solgte kort: 

Jaktlederkort: 17 dagskort jaktleder:  4250,-brutto 

Tileggskort: 21 tileggskort: 2100,- brutto 

Rådyrkort: 9 dagskort: 2250,- brutto inntekt  

Orientering 

Før 2020 hadde fjellstyre kun en inntekt på storviltjakta på 5000,- i året.  

I 2020 har fjellstyre en inntekt på storviltjakta og salg av kjøttet på i overkant av 10 000,- 

endelig sum kommer sammen med regnskapet på nyåret.  

Forslag til vedtak: 

Grunnprisen pr hjort holdes på 1500,-  -Til de som har tildelt hjortejakta.  

Kiloprisen pr kg settes til 70,- kr pr kilo. Dette gjelder slaktevekt og gjelder både elg, hjort og 

rådyr.  

Jaktlederkortet settes fortsatt til 250,- kr pr dag. 

Tilleggskortet holdes uforandret på 100,- kr pr dag 

Rådyrjaktkortet holdes uforandret på 250,- kr pr dag.  

Vedtak: enstemmig som innstillingen:  
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Innkjøp av båthenger, til frakt av båter i Torbudalen samt flytting og 

vedlikehold av båter.  

 

Sekretærens kommentar 

Sekretæren har de siste årene sett behovet for en liten båthenger som fjellstyre kan frakte 

noen av båtene sine med.  

Dette kommer av at tidligere oppsynsmann delvis har brukt sin private henger til å ta med 

seg båtene opp og ned fra Torbudalen for generelt vedlikehold. 

 

Høsten 2020 kom også fjelloppsynet over en båt som ble gitt bort mot henting, den er noe 

ødelagt men absolutt mulig og reparere slik at den blir fult brukbar, og som kan legges ut i 

noen av de fiskevannene med alt for mye fisk i. Dette kan igjen være med på at noen har lyst 

til å starte kultivering av noen av disse vannene, hvis det ligger en båt i vannene.  

Jeg tok med meg båten ned og ligger nå klar for reparasjon, dette er en glassfiberbåt av litt 

eldre årgang.  

Det er også praktisk med en slik liten henger når oppsynsmannen skal på prøvefiske og 

kultivering av vannene da det er mye mer praktisk enn en vanlig henger.  

Daglig leder har ikke innhentet noen konkrete tilbud, men har undersøkt litt rundt på 

internett og ser at man kommer langt på en båthenger med ønsket størrelse med 30 000,-  

Ekempel:  

https://hammertilhenger.no/shop/bathenger/bathenger-

6260/?utm_source=Google%20Shopping&utm_campaign=Alle%20tilhengere%202&utm_medium=cpc&utm_te

rm=2395&gclid=CjwKCAiAwrf-BRA9EiwAUWwKXiPj0bTybGgeNgXC0cvO4Anauh0Fqqdz0-

KaQDk_6aV8a7vDxr--AxoCcOsQAvD_BwE  

Forslag til vedtak 

Daglig leder gis fullmakt til innkjøp av båthenger til inntil 30 000,-  

Vedtak: enstemmig som innstillingen   

https://hammertilhenger.no/shop/bathenger/bathenger-6260/?utm_source=Google%20Shopping&utm_campaign=Alle%20tilhengere%202&utm_medium=cpc&utm_term=2395&gclid=CjwKCAiAwrf-BRA9EiwAUWwKXiPj0bTybGgeNgXC0cvO4Anauh0Fqqdz0-KaQDk_6aV8a7vDxr--AxoCcOsQAvD_BwE
https://hammertilhenger.no/shop/bathenger/bathenger-6260/?utm_source=Google%20Shopping&utm_campaign=Alle%20tilhengere%202&utm_medium=cpc&utm_term=2395&gclid=CjwKCAiAwrf-BRA9EiwAUWwKXiPj0bTybGgeNgXC0cvO4Anauh0Fqqdz0-KaQDk_6aV8a7vDxr--AxoCcOsQAvD_BwE
https://hammertilhenger.no/shop/bathenger/bathenger-6260/?utm_source=Google%20Shopping&utm_campaign=Alle%20tilhengere%202&utm_medium=cpc&utm_term=2395&gclid=CjwKCAiAwrf-BRA9EiwAUWwKXiPj0bTybGgeNgXC0cvO4Anauh0Fqqdz0-KaQDk_6aV8a7vDxr--AxoCcOsQAvD_BwE
https://hammertilhenger.no/shop/bathenger/bathenger-6260/?utm_source=Google%20Shopping&utm_campaign=Alle%20tilhengere%202&utm_medium=cpc&utm_term=2395&gclid=CjwKCAiAwrf-BRA9EiwAUWwKXiPj0bTybGgeNgXC0cvO4Anauh0Fqqdz0-KaQDk_6aV8a7vDxr--AxoCcOsQAvD_BwE
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Høring - Forskrift om jakt, felling, fangst og fiske i statsallmenning  

 

Saksopplysninger: 

Sunndal fjellstyre avga i forrige styremøte høringsuttalelse til NFS vedrørende denne 

forskriftsendringen med følgende vedtak:  

Sunndal fjellstyre forventer at Norges fjellstyresamband tar med seg tidligere innspill fra 
fjellstyrene inn i dette arbeidet og leverer en uttalelse som er til fordel for fjellstyrene når 
denne forskriften skal revideres.  
 
Sunndal fjellstyre har ellers ingen konkrete forslag til endringer i forskriften.  

Nå er forskriften kommet på høring og dere finner den her:  

https://www.miljodirektoratet.no/hoeringer/2020/november-2020/forslag-til-forskrift-om-

jakt-felling-fangst-og-fiske-i-statsallmenning/  

Det er her prisrammen for de neste 5 årene settes, og hvilke kort som skal tilbys via 

statsallmenningene.   

For å finne ytterligere informasjon gå inn på fjellstyrene.no og inn under interne sider: 

https://intranett.fjellstyrene.no/ (passord fikk dere på kurset på Lillehammer i vår, husker 

dere ikke passordet så ta kontakt med sekretæren)   

 

Forslag til vedtak: 

Sunndal fjellstyre har ingen spesielle innvendinger til forskriften som er på høring.  

 

Vedtak: enstemmig som innstillingen   

https://www.miljodirektoratet.no/hoeringer/2020/november-2020/forslag-til-forskrift-om-jakt-felling-fangst-og-fiske-i-statsallmenning/
https://www.miljodirektoratet.no/hoeringer/2020/november-2020/forslag-til-forskrift-om-jakt-felling-fangst-og-fiske-i-statsallmenning/
https://intranett.fjellstyrene.no/
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Uttalelse til NFS – Høring til endring av viltloven  

 

Saksopplysninger 

Sunndal fjellstyre har fått tilsendt fra NFS angående synspunkter på endringer av viltloven. 

Høringen finner dere her: https://intranett.fjellstyrene.no/interne-nyheter/hring-av-

endringer-i-viltloven-mv (samme passord her også)  

Denne endringer omfatter i all hovedsak bruk av lys, og da spesielt på villsvinjakt. Dette 

angår ikke oss i Sunndal fjellstyre spesielt, og sekretæren kan ikke se at vi har noen spesiell 

synspunkter som ikke er drøftet i høringsdokumentene.   

Forslag til vedtak 

Sunndal fjellstyre har ingen spesielle synspunkter til oversending til fjellstyresambandet når 

det gjelder denne høringen. 

Vedtak: enstemmig som innstillingen 
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Uttalese til NFS- Høring av endringer i forskrift om jakt, felling og 

fangst 

Saksopplysninger 

Sunndal fjellstyre har fått tilsendt fra NFS angående synspunkter på endringer i forskrift om 

jakt, felling og fangst.  

Høringen finner dere her: https://intranett.fjellstyrene.no/interne-nyheter/hring-p-

endringer-i-forskrift-om-utvelse-av-jakt-felling-og-fangst  

Denne endringer omfatter i all hovedsak, bruk av homogene blyfrie kuler i kaliber 6,5. Dette 

angår ikke Sunndal fjellstyre spesielt, og sekretæren kan ikke se at vi har noen spesielle 

synspunkter på dette som ikke er drøftet i høringsdokumentene 

 

Forslag til vedtak 

Sunndal fjellstyre har ingen spesielle synspunkter til oversending til fjellstyresambandet når 

det gjelder denne høringen.      

Vedtak: enstemmig som innstillingen   

https://intranett.fjellstyrene.no/interne-nyheter/hring-av-endringer-i-viltloven-mv
https://intranett.fjellstyrene.no/interne-nyheter/hring-av-endringer-i-viltloven-mv
https://intranett.fjellstyrene.no/interne-nyheter/hring-p-endringer-i-forskrift-om-utvelse-av-jakt-felling-og-fangst
https://intranett.fjellstyrene.no/interne-nyheter/hring-p-endringer-i-forskrift-om-utvelse-av-jakt-felling-og-fangst
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Uttalelse til Statskog- vedrørende bygging av sedimentbasseng i 

Skarvdalselva.  

 

Saksopplysninger 

Sunndal fjellstyre fikk fredag 4.12 oversendt en sak til uttalelse fra Statskog SF. Vedrørende 

bygging av sedimentbasseng ovenfor bekkeinntaket i Skarvdalselva.  

Statskog ønsker tilbakemelding etter § 12 i fjelloven. 

Se vedlagte dokumenter. 

 

Sekretærens kommentar 

Selve utbyggingen av sedimentbassenget utgjør ikke i seg selv ikke et stort inngrep, som blir 

synlig for folk som bruker området, etter at anleggsperioden er ferdig. Siden bekkeinntaket i 

Skarvdalselva allerede er etablert er dette et inngrep som allerede er svært synlig for de som 

bruker området.  

Når det kommer til selve sedimentbassenget kan ikke jeg se at dette er noe stort problem, så 

lenge at de oppsamlede sedimentene blir transportert bort i fra selve bekkeinntaket og til 

allerede eksisterende deponier, ved Grønnvollen.  

Det vil bli økt aktivitet i anleggsperioden og dette vil påvirke villreinen og andre arter under 

anleggsperioden noe som selvfølgelig er uheldig. Selve utbyggingen vil trolig ikke føre til mer 

arealunnvikelse av villrein enn hva allerede eksisterende utbygging gjør.  

Det påvirker ikke noen fiskeinteresser, eller andre spesielle interesser for fjellstyret.  

 

Det som er større og mer varier inngrep er byggingen av anleggsveien som skal brukes hvert 

år. Dette er en forlengelse av eksisterende anleggsvei, og vil føles som et stort inngrep i 

eksisterende verneområdet. Det er allerede relativt store synlige inngrep i dette området, og 

det må settes klare krav til avbøtende tiltak.  

Et av de avbøtende tiltakene kan være å oppgradere og utvide parkeringsplassen, samt lage 

klare avgrensninger på hva som er parkering og hva som er utmark i enden av 

Skarvdalsvegen som ofte er fullparkert på høsten.   

Et annet ønske fjellstyre kan ha et ønske om er en gangbrokryssing av Raubergsåa nord og 

øst for eksisterende bekkeinntak.  

 

Alle skjæringer og skråninger og anleggsområder må revegeteres med stegen flora. 

Jeg tror at det kan være lurt å gå i dialog med Statkraft om denne saken for å høre hva deres 

tanker er, og for å få ett godt bilde på hvor stort dette inngrepet egentlig blir.   



 

 

Forslag til vedtak 

 Sunndal fjellstyre ønsker at det utarbeides en bedre detaljert plan for bygging av 

adkomstveien til bekkeinntaket, hvor revegeteringen anleggsområdet blir godt 

beskrevet. 

 Sunndal fjellstyre mener at kunnskapen som er innhentet ved tilbakeføringen av 

Hjerkinn Skytefelt må brukes, og det må lages en plan for å revegetere inngrepene i 

området.  

 Sunndal fjellstyre mener at Statskog SF og fjellstyre må gi Statkraft innspill på å 

oppgradere, utvider og lager klare avgrensninger av parkeringsplassen ved enden av 

Skarvdalsvegen, og at dette tas med i en søknad til eventuell behandling hos NVE og 

verneområdemyndigheter.    

 Sunndal fjellstyre vil også gjerne gå i dialog med Statkraft om mulig samarbeid 

bygging av gangbro for kryssing av Raudbergsåa/Skarvdalselva nord og øst for 

eksisterende bekkeinntaket, da kryssing av elva for tilkomst til fjellstyret sin hytte 

Karistu er krevende i perioder med høy vannføring. Dette kan være med som et 

avbøtende tiltak.  

 Sunndal fjellstyre kan sammen med Statskog SF, gjerne få til et møte med Statkraft, 

hvor vi får planene presentert før de blir sendt til verneområdemyndigheter og NVE 

for behandling.  

 Sunndal fjellstyre regner også med å få saken på høring under behandlingen av 

verneområdestyret og NVE 

Vedtak: enstemmig som innstillingen 
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Mulig overtaking av eierhjemmelen til Torbua  

 

Saksopplysninger 

Sunndal fjellstyre ble kontaktet av Statskog høsten 2020 vedrørende overtagelse av Torbua.  

Dette på grunn av festekontrakten mellom Statskog, og nåværende rettighetshaver fra Lesja 

gikk ut 31.12.2019.  

 

Tidligere fester ønsker ikke å fornye festet på den gamle Torbua. Da det ville ha ført til en 

sakskostnad på 7100,- imellom han og Statskog, og at de ikke benytter seg av bua på noe vis.  

Tidligere festekontrakt har vært årlig avgiftsfri, fordi avtalen sier at bua skal stå åpen for 

allmenheten.  

Sunndal fjellstyre ordner opp i at bua må skjøtes over fra nåværende rettighetshaver og tar 

eventuell kostnader ved det. Daglig leder tar den formelle jobben med dette og trenger da 

bare fjellstyrets aksept for dette.  

Etter overføringen er i orden kommer det en ny sak til fjellstyre på videre tanker og bruk.  

 

Forslag til vedtak 

Sunndal fjellstyre ønsker å overta ansvaret for Torbua.  

Sunndal fjellstyre ordner etter det festekontrakt med Statskog 

Etter overføringen er i orden kommer det ny sak opp til fjellstyre om hva vi skal gjøre med 

bua. Men det må stå åpen for allmenheten.  
 

Vedtak: enstemmig som innstillingen   
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Høring besøksstrategi for verneområdene på Dovrefjell 
 
Saksopplysninger 
 
Planene finner dere her: 
http://nasjonalparkstyre.no/Documents/Dovrefjell%20dok/H%c3%b8ringsdok/2020-
11%20Bes%c3%b8ksstrategi%20og%20kommunikasjonsplan%20(H%c3%98RING).pdf  
 
Sunndal fjellstyre mottok høringen som e-post den 23.11.2020 med en høringsfrist 
31.12.2020.  
Dokumentet som er sendt på høring er et omfattende dokument på 74 sider. Som 
omhandler besøksstrategien i verneområdene rundt Dovrefjell. 
 
1. Bakgrunn for prosjektet 

Klima- og miljødepartementet setter i Stortingsmelding 18 (2015-2016) Friluftsliv- natur som 
kilde til helse og livskvalitet) et tydelig mål om at alle nasjonalparkene skal ha utarbeidet en 
besøksstrategi innen 2020. Miljødirektoratet har aktivt støttet utviklingen av 
besøksstrategier i nasjonalparkene med sikte på å nå målsettingen.   
Følgelig vedtok Dovrefjell nasjonalparkstyre 18.12.2017 å utarbeide en besøksstrategi for 
verneområdene på Dovrefjell.  
 
2. Målsetting og forventning til prosjektet 

Nasjonalparkstyret vil utvikle en besøksstrategi for å utøve en langsiktig, strategisk og god 
forvaltning av bruk og besøk i verneområdene på Dovrefjell. Målet er å gi de besøkende 
gode opplevelser, å legge til rette for lokal verdiskaping, å øke forståelsen for vernet og 
samtidig ivareta verneverdiene særlig med hensyn til villrein. Nasjonalparkstyret vil også 
beskrive hvordan merkestrategien for Norges nasjonalparker er planlagt implementert i 
tilrettelegging og kommunikasjon av verneområdene på Dovrefjell, og hvordan vi skal 
kommunisere verneverdiene og ønsket oppførsel av de besøkende.  
 
3. Besøksstrategi 

En besøksstrategi er en plan for hvordan forvaltningsmyndigheten vil gjennomføre 
besøksforforvaltning for verneområdet. Besøksstrategien skal vise hvilke tiltak som er 
nødvendige for å balansere verneverdier, besøkende og lokal verdiskaping i et verneområde, 
slik at en oppnår størst mulig nytte for alle tre interesser. Strategiske valg i besøksstrategien 
skal være basert på kunnskap om: 

- den besøkende 

- reiselivsnæringen 

- verneverdiene 

http://nasjonalparkstyre.no/Documents/Dovrefjell%20dok/H%c3%b8ringsdok/2020-11%20Bes%c3%b8ksstrategi%20og%20kommunikasjonsplan%20(H%c3%98RING).pdf
http://nasjonalparkstyre.no/Documents/Dovrefjell%20dok/H%c3%b8ringsdok/2020-11%20Bes%c3%b8ksstrategi%20og%20kommunikasjonsplan%20(H%c3%98RING).pdf


Det ligger som prinsipp at dersom det er motstridende målsettinger mellom ivaretakelse av 
verneverdiene, tilrettelegging for de besøkende og lokal verdiskaping, skal ivaretakelse av 
verneverdiene tillegges størst vekt. 
Besøksstrategien er en del av Forvaltningsplan for verneområdene på Dovrefjell og skal ha 
forankring i denne. Det er ingen prosess på gang med revidering av eksisterende 
forvaltningsplan og det er derfor naturlig å utarbeide besøksstrategien som et vedlegg til 
forvaltningsplanen. Som vedlegg til forvaltningsplanen skal besøksstrategien høres. 
 
Vurderinger 
 
Besøksstrategien virker godt gjennomarbeidet og det er listet opp en prioritering i hva 
nasjonalparkstyre vil prioritere i fremtiden. Det er også en god gjennomgang av den 
forskningen som er gjort på Dovrefjell når det kommer til turister og ferdsel inn i området, 
og det virker som de er bevist problemstillingene som er i dag.  
 
Sammenstillingen av tiltak virker også å være nøye vektet, mellom hva som kan ha effekt på 
kanalisering av turister. Og hva som kan ha effekt for å i best mulig grad ta vare på de unike 
kvalitetene i verneområdene rundt Dovrefjell. 
 
Forslag til vedtak 
Sunndal fjellstyre synes besøksstrategien, og kommunikasjonsplanen virker godt 
gjennomarbeidet, og har ingen spesielle innvendinger mot den.  
 
Utfordringer ligger i å begrense ferdselen inn i verneområdene slik at man ikke forstyrrer 
trekkene til villreinen mer enn de allerede er i dag.  
 
 
Vedtak: enstemmig som innstillingen 
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Eventuelt 


